
 

 

                                      P R O T O K Ó Ł       N R    37/2017 

  z  XXXVII  sesji Rady Gminy Rytwiany odbytej w dniu  14 listopada 2017 r.   

 w  siedzibie Urzędu Gminy  w Rytwianach. 

 

 

I. Obecni na sesji: 

  

1/  Radni według załączonej listy obecności    

2/  Grzegorz  Forkasiewicz - Wójt Gminy Rytwiany 

3/  Sekretarz Gminy – Marianna Stryszowska 

4/  Mirosława Szewczyk - Skarbnik Gminy Rytwiany 

5/  Sołtysi według załączonej listy obecności. 

Obecnych 12 radnych. Nieobecni radni:  Michał Rajca, Jacek Pytko. 

 

II. Przebieg obrad: 

 

Obrady sesji trwały od godz. 8:05 do godz.  11:35 . 

Radny Krzysztof Drzazga opuścił obrady sesji o godz. 9:35, radna Marzena Kalek 

opuściła obrady sesji o godz. 9:40, radny Jan Tałaj opuścił obrady sesji o godz. 

10:45. 

Podczas  omawiania  punktu 1 porządku obrad obecni byli przedstawiciele 

Poczty Polskiej Pan Marcin Adamczyk i Pani Iwona Kosakowska, którzy poprosili 

o możliwość  przedstawienia oferty ubezpieczeniowej dla rolników. 

Podczas omawiania punktu 4 porządku obrad obecni byli: pracownica Urzędu 

Gminy Bronisława Widanka oraz przedstawiciele Firmy GREENL YNX  panowie: 



Paweł Ryś i Paweł Chrząstek. 

Podczas omawiania punktów 10 -13 porządku obrad obecny był Kierownik 

Gminnego Zakładu Komunalnego w Rytwianach Piotr Błąk. 

 

Pkt 1     

Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył obrady XXXVII sesji 

Rady Gminy Rytwiany,  powitał  wszystkich  zebranych,  stwierdził  

prawomocność  obrad i zaproponował zmianę porządku obrad poprzez 

wprowadzenie jako punktu 4 podjęcie uchwały w/s przyjęcia Programu Ochrony 

Środowiska.  Zmieni się kolejność i numeracja  następnych punktów porządku 

obrad.  Zmiana w porządku obrad  spowodowana jest tym, że przybyli na sesję 

przedstawiciele Firmy GREENL YNX, która opracowała program i musieliby długo 

czekać gdyby program pozostał w punkcie 12 porządku obrad. Radni 

jednogłośnie wyrazili zgodę na zmianę w porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski  przedstawił następujący 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

2. Zatwierdzenie protokołu z sesji nr XXXVI. 

3. Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 

4. Podjęcie uchwały w/s przyjęcia Programu ochrony środowiska. 

5. Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rytwiany na lata 2017-2027. 

7. Podjęcie uchwały w /s zmiany w budżecie gminy na 2017 rok. 

8. Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych. 

10. Podjęcie uchwały w/s przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę . 

11. Podjęcie uchwały w/s zatwierdzenia taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

12. Podjęcie uchwały w/s ustalenia  dopłaty  do 1m3 dostarczonej wody i odprowadzonych 

ścieków. 

13. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

14. Informacja o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017.  



15. Interpelacje i wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie 12 głosami przy obecnych 12 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poprosił przedstawicieli Poczty 

Polskiej o zapoznanie z ofertą ubezpieczeniową dla rolników.  Przedstawiona 

przez Pana Marcina Adamczyka i Panią Iwonę Kosakowską oferta AGRO 

Ubezpieczenia  jest dedykowana dla rolników. Zawiera propozycje ubezpieczeń 

dotowanych (dopłata do 65% wysokości składki)  oraz innych ubezpieczeń dla 

posiadaczy gospodarstw rolnych. Szczegółowe informacje na temat ubezpieczeń 

w Pocztowym Towarzystwie Ubezpieczeń można uzyskać w każdym punkcie 

Poczty Polskiej. 

 
Pkt 2 
 
Zatwierdzenie protokołu z sesji nr XXXVI. 
 
Protokół z sesji nr XXXVI został zatwierdzony jednogłośnie 12 głosami przy 12 
obecnych. 
 
Pkt 3 
 
Protokół z posiedzenia Komisji  Budżetu i Finansów  został odczytany przy 
omawianiu uchwał  w/s stawek podatkowych. 
 
 
Pkt 4 
 
Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Programu ochrony Środowiska. 

Przedstawiciele Firmy GREENL YNX panowie Paweł Ryś i Paweł Chrząstek 

przedstawili uzasadnienie konieczności uchwalenia programu ochrony 

środowiska. Ustawa Prawo ochrony środowiska nakłada na gminy obowiązek 



uchwalenia programów ochrony środowiska. W opracowanym programie 

dokonano oceny stanu środowiska naturalnego oraz wskazano  propozycje 

zadań niezbędnych do rozwiązania problemów ochrony środowiska w Gminie 

Rytwiany. Program ochrony środowiska jest dokumentem mającym na celu 

dobre utrzymanie środowiska, poprawę ochrony środowiska, planowanie zadań 

w ochronie środowiska. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. Uchwała nr XXXVII/186/2017 w sprawie przyjęcia „Programu ochrony 

środowiska Gminy Rytwiany na lata 2017-2020 z uwzględnieniem perspektywy 

do roku 2025”  została podjęta jednogłośnie 12 głosami przy obecnych 12 

radnych obecnych podczas głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował przedstawicielom 

Firmy GREENL YNX oraz pracownicy Urzędu Gminy Rytwiany Bronisławie 

Widance za udział w sesji. 

 
 
Pkt  5  
 
 
Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 
 
Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę o pracy Urzędu w okresie 

między sesjami, a mianowicie o: 

- trwają prace  montażowe przydomowych oczyszczalni ścieków. Zamontowano 

około 10 oczyszczalni w Kłodzie, obecnie trwają prace w Pacanówce, 

- trwają prace projektowe hali sportowej w Rytwianach, 

- firma Drokam przystąpiła do robót na drogach (w Rytwianach dwa odcinki,  w 

Strzegomku jeden odcinek). Termin realizacji zadania – 30 listopada 2017 r., 



- w dniu 12 listopada 2017 nastąpiło otwarcie ofert  na remont drogi w Sichowie 

(Węgierka). Wpłynęły trzy oferty (z PRD Staszów, Darbud, Drokam). Najniższą 

cenę przedstawia oferta Przedsiębiorstwa Robót Drogowych. Trwa ocena ofert, 

- projekt budżetu Gminy Rytwiany został opracowany i przesłany do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej oraz przedłożony Przewodniczącemu Rady Gminy 

Rytwiany. 

 

Pkt 6   

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rytwiany na lata 2017-2027. 

 

Zmiany w WPF przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. Zmiany są 

standardowe i wynikają ze zmian w budżecie gminy oraz zarządzeń Wójta. 

Zabezpieczono środki  w kwocie 20 000 złotych na dotację celową dla 

Gminnego Zakładu Komunalnego, zmniejszono środki o kwotę 12 000 złotych 

dla zadania „Budowa odnawialnych źródeł energii dla budynków mieszkalnych 

w Gminie Rytwiany” i zwiększono o tę kwotę środki dla zadania „Zakup 

samochodu ciężarowego”. Zwiększono również  wydatki dla zadania „Zakup 

kontenerów KP-7” o kwotę 220 złotych. 

Pytań i dyskusji nie było. 

Uchwała nr XXXVII/187/2017 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Rytwiany na lata  2017-2027 została podjęta jednogłośnie 12 

głosami przy obecnych 12 radnych podczas głosowania. 

 

Pkt 7 

Podjęcie uchwały w /s zmiany w budżecie gminy na 2017 rok. 
 



Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk przedstawiła zmiany w budżecie gminy. 

Zmiany spowodowane są min. koniecznością zabezpieczenia środków w kwocie 

20 000 złotych  na dotację celową dla Gminnego Zakładu Komunalnego, 

zwiększeniem wydatków o kwotę 12 000 złotych na zakupy inwestycyjne, 

zwiększeniem wydatków o 200 złotych na dowóz dzieci niepełnosprawnych, 

zwiększeniem kwoty o 220 złotych udziału własnego na zakup kontenerów KP-7, 

zabezpieczeniem dotacji celowej w kwocie 3 000 złotych  na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań zleconych do realizacji pozostałym jednostkom 

niezaliczanym do sektora finansów publicznych. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał o dotację w kwocie 3 000 złotych. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że  środki te przeznaczone są dla Banku Żywności w 

Ostrowcu na zakup żywności dla biednych mieszkańców Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski przeczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie. Uchwała nr XXXVII/188/2017 w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2017 rok została podjęta jednogłośnie  12 głosami przy 

obecnych 12 radnych podczas głosowania. 

 

Pkt 8 

Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Głowacki  odczytał 

protokół z posiedzenia komisji odbytego w dniu 9 listopada 2017 r. Komisja na 

posiedzeniu zaopiniowała pozytywnie zaproponowane stawki podatku  od 

nieruchomości, od środków transportowych, taryfy za wodę i ścieki oraz 

dopłatę do 1m3 dostarczonej wody i odprowadzonych ścieków na 2018 rok. 

- Podatek rolny -  proponowana cena żyta przyjęta za podstawę obliczenia 

podatku to 52,49 złotych, 



- Podatek leśny – proponowana stawka 197,06 złotych, 

- Propozycja stawek podatku od nieruchomości: 

 1) od gruntów: 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na 
sposób zakwalifikowania 
w ewidencji gruntów i budynków –0,88 zł od 1 m2 powierzchni, 
b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 
płynącymi jezior i zbiorników 
sztucznych –4,63 zł. od 1 ha powierzchni, 
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,44 
zł od 1 m2 powierzchni; 
d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w 
ustawie z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. poz. 1777), i 
położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, 
usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie 
te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do 
tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy 
zgodnie z przepisami prawa budowlanego –3,04 zł od 1 m2 powierzchni; 
2) od budynków lub ich części: 
a) mieszkalnych –0,47 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części 
zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej –22,50 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej, 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym 
–10,80 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 
działalności leczniczej, 
zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń –4,70 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej, 
e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez 
organizacje pożytku publicznego –5,60 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 
 

- Propozycja stawek podatku od środków transportowych: 
 



1) od samochodów ciężarowych, o dopuszczalnej masie całkowitej: 
a) powyżej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie 757,00 zł 
b) powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie 1 261,00 zł 
c) powyżej 9 ton i poniżej 12 ton 1 490,00 zł 
2) od samochodów ciężarowych, o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub 
wyższej niż 12 ton w zależności od 
liczby osi, dopuszczalnej masy całkowitej pojazdu i rodzaju zawieszenia według 
stawek określonych 
w załączniku Nr 1 do niniejszej uchwały 
3) od ciągników siodłowych i balastowych przystosowanych do używania 
łącznie 
z naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 
3,5 tony i poniżej 12 ton 
1 375,00 zł 
4) od ciągników siodłowych i balastowych przystosowanych do używania 
łącznie z naczepą lub przyczepą 
o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 12 
ton w zależności od liczby osi, 
dopuszczalnej masy całkowitej zespołu pojazdów i rodzaju zawieszenia według 
stawek określonych 
w załączniku Nr 2 do niniejszej uchwały 
5) od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają 
dopuszczalną masę całkowitą od 7 ton 
i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą 
prowadzoną przez podatnika 
podatku rolnego 573,00 zł 
6) od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają 
dopuszczalną masę całkowitą równą lub 
wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą 
prowadzoną przez podatnika 
podatku rolnego w zależności od liczby osi, dopuszczalnej masy całkowitej 
zespołu pojazdów i rodzaju 
zawieszenia według stawek określonych w załączniku Nr 3 do niniejszej 
uchwały 
7) od autobusów w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem 
kierowcy: 
a) mniejszej niż 22 miejsca 1 261,00 zł 
b) równej lub wyższej niż 22 miejsca 2 062,00 zł 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, że zmiany stawek 



podatku są  bardzo niewielkie. Podatek rolny bez zmian, w podatku leśnym 

„mała kosmetyka”, podatek od nieruchomości niewielkie zmiany – stawka 

większa o 2 grosze. Ogółem z tytułu podwyższenia stawek podatkowych gmina 

zyska około 10 000złotych. Nie jest to duża kwota. 

Radny Jan Tałaj zasugerował, że nie warto podnosić stawki podatku od 

budynków mieszkalnych o 2 grosze. 

Wójt odpowiedział, że: warto bo realizujemy szereg zadań dla społeczności 

gminy i potrzebujemy zabezpieczenia udziału własnego do tych zadań. 

Stosujemy umiarkowaną politykę podatkową, dwa lata nie było podwyżek 

stawek podatku. 

 

Radny Jan Tałaj zapytał  jaka cena drewna jest podstawą do wymiaru podatku 

leśnego. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Głowacki odpowiedział, 

że kwota 197,06 złotych. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski  wyraził opinię, że podwyżki 

podatków są minimalne i dochody z tego tytułu dla gminy nie są duże. 

Radni Wiesław Skład i Jan Tałaj wyrazili opinię, że  nie jest sprawiedliwie, że 

małe gminy mają takie same stawki podatku jak duże aglomeracje miejskie. 

Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę, że 17 listopada 2017 

roku odbędzie się licytacja nieruchomości w Rytwianach (hala i działka) po 

byłych Zakładach Mechanicznych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr XXXVII/189/2017 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości została podjęta jednogłośnie 12 głosami przy obecnych 12 

radnych podczas głosowania. 



 

Pkt 9 

Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od środków  

transportowych. 

 

W zakresie stawek podatku od środków transportowych Wójt dodał do 

informacji przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów, 

że stawki podatku od środków transportowych ulegają podwyższeniu o 2%. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie. Uchwała nr XXXVII/190/2017 w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych została podjęta 

jednogłośnie  12 głosami przy obecnych 12 radnych podczas głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski zarządził  przerwę w obradach 

sesji  o godz. 9:30. O godz. 9:45 obrady sesji zostały wznowione. 

 

Pkt 10 

Podjęcie uchwały w/s przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych 

taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę . 

Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Rytwianach  Piotr Błąk 

poinformował Radę Gminy, że wnioskuje o  zatwierdzenie  taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia  na 2018 rok na dotychczasowym poziomie tj. obowiązującą w 

2017 roku. Cena za  1 m3 wody dla odbiorcy indywidualnego wynosi 3,98 

złotych netto, natomiast dla instytucji cena 1 m3 wody wynosi 4,01 złotych 

netto. 

Cena za 1 m3 ścieków  zostaje obniżona o około 4%. Cena za 1 m3 



odprowadzanych ścieków z gospodarstw domowych wyniesie 11,52 złotych 

netto oraz od pozostałych odbiorców 11,56 złotych netto. 

Kierownik Piotr Błąk poinformował, że w związku ze zmianą przepisów   w 

przyszłym roku powstanie instytucja „Wody Polskie”. Obecnie Zakład 

Gospodarki Komunalnej uiszcza opłatę za pobór wody do Marszałka 

Województwa, po zmianie przepisów będzie uiszczał dwa rodzaje opłaty: stałą i 

zmienną. Opłata będzie pobierana przez Wody Polskie. Wójt Grzegorz 

Forkasiewicz dodał, że zwiększy się kwota opłat, przy czym nie może to wpłynąć 

na wzrost ceny wody dla odbiorców. Taryfy mają być zatwierdzane raz na trzy 

lata. Pozwolenie wodno – prawne na pobór wody wydawane przez Starostwo 

było z nadwyżką ilości  pobieranej wody , po zmianie przepisów za utrzymanie 

tej nadwyżki trzeba będzie  uiszczać opłatę stałą. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Głowacki  poinformował 

o pozytywnej opinii Komisji na temat stawek za wodę i ścieki. Skierował 

podziękowania do Kierownika Piotra Błąka za obniżkę stawek opłat za ścieki. 

 

Kierownik Piotr Błąk przedstawił informacyjnie ceny wody i ścieków w 

sąsiednich gminach. Powiedział, że w większości funkcjonuje tak zwana opłata 

abonamentowa doliczana miesięcznie  dla odbiorców. W gminie Rytwiany nie 

ma takiej opłaty. 

Radny Jan Tałaj zapytał co przyczyniło się do obniżki stawki za odprowadzane 

ścieki. Kierownik Piotr Błąk odpowiedział, że przeprowadzono pewne prace 

inwestycyjne, uszczelnienie sieci, wymiana pomp, oszczędność energii. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i podał 

pod głosowanie. 

Uchwała nr XXXVII/191/2017 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 



dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę Gminnemu Zakładowi 

Komunalnemu w Rytwianach została podjęta jednogłośnie 10 głosami przy 

obecnych 10 radnych. 

 

Pkt 11 

Podjęcie uchwały w/s zatwierdzenia taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
Taryfy zostały przedstawione w punkcie 10 porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr XXXVII/192/2017 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Rytwiany została  zatwierdzona 

jednogłośnie 10 głosami przy obecnych 10 radnych podczas głosowania. 

 

 

Pkt 12 

Podjęcie uchwały w/s ustalenia  dopłaty  do 1m3 dostarczonej wody i 

odprowadzonych ścieków. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię do 

projektu uchwały w punkcie 8 porządku obrad. 

Projekt zakłada dopłatę do 1m3 wody  dostarczanej dla gospodarstw 

domowych w kwocie 0,53 zł; dopłatę do ceny 1m3 ścieków dla gospodarstw 

domowych w kwocie 2,10 zł gdy gospodarstwo wyposażone jest w  

przydomową przepompownię ścieków i 1,90 zł dla pozostałych gospodarstw 

domowych. 

 

Radny Wiesław Skład zapytał z czego wynika tzw. opłata abonamentowa. 



Kierownik Piotr Błąd wyjaśnił, że  wynika z własności wodomierza: utrzymania, 

przeglądu i naprawy. 

Przewodniczący rady Gminy Jerzy Gwizdowski  przeczytał  projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie. Uchwała nr XXXVII/193/2017  w sprawie ustalenia 

dopłaty do ceny 1m3 dostarczonej wody i 1 m3 odprowadzonych ścieków 

została podjęta jednogłośnie 10 głosami przy obecnych 10 radnych podczas 

głosowania. 

 

Pkt 13 

Informacja o oświadczeniach majątkowych. 
 
Wójt Grzegorz Forkasiewicz przedstawił informacje o oświadczeniach 

majątkowych zawarte w pismach OR.2124.3.2017.EM z dnia 30.10.2017 i 

OR.2124.4.2017.EM. Osoby zobowiązane złożyły oświadczenia w ustawowym 

terminie. W 8 oświadczeniach majątkowych Urząd Skarbowy stwierdził 

uchybienia, które zostaną usunięte. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację o oświadczeniach 

majątkowych złożonych przez radnych. Wszyscy radni złożyli oświadczenia w 

ustawowym terminie. W 11 oświadczeniach majątkowych Urząd Skarbowy 

stwierdził  uchybienia. 

Sekretarz Gminy zapoznała Radę z pismem Wojewody Świętokrzyskiego 

PKN.III.414.81.2017 w sprawie informacji o oświadczeniach majątkowych 

składanych przez Wójta i  Przewodniczącego Rady Gminy.  Oświadczenia zostały 

złożone w ustawowym terminie i nie stwierdzono żadnych uchybień. 

Sekretarz Gminy Marianna Stryszowska wyjaśniła, że osoby, w oświadczeniach 

których stwierdzono uchybienia zobowiązane są do złożenia niezwłocznie 

korekty oświadczeń. Należy dołożyć staranności przy wypełnianiu oświadczeń. 

 



 

Pkt 14 

Informacja o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017.  
 

Sekretarz Gminy Marianna Stryszowska poinformowała, że przepisy prawa 

obligują Wójta do przedłożenia Radzie Gminy  w terminie do 30 października 

informacji o stanie oświaty za ubiegły rok szkolny. Radni otrzymali taką 

informację w materiałach na sesję. 

Nie było uwag do złożonej informacji. 

 

Pkt 15 

 

Interpelacje i wolne wnioski. 

W interpelacjach i wolnych wnioskach głos zabrali: 

- Sołtys wsi Ruda Joanna Wasilczuk w sprawie dowożenia dzieci z Rudy do szkoły 

w Rytwianach. Dzieci z Rudy wyjeżdżają pierwszym kursem autobusu o godzinie 

6.30 i wracają ostatnim kursem. Muszą długo czekać w szkole na transport, 

przyjeżdżają późno i  są zmęczone, nie mają czasu ani siły na naukę w domu. 

Sekretarz Marianna Stryszowska wyjaśniła, że wcześniej dzieci z Szczeki były w 

takiej sytuacji. Problem jest do rozwiązania, ale trzeba się liczyć  z wzrostem 

kosztów dowozu dzieci. 

Radny Krzysztof Janik zasugerował, że dzieci mogą odrabiać lekcje w świetlicy. 

Sekretarz Marianna Stryszowska powiedziała, że jest dużo kół zainteresowań w 

szkole, w których dzieci oczekujące na transport mogą uczestniczyć. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że można rozważyć możliwość likwidacji 

zajęć w świetlicach,  a zaoszczędzone  środki przeznaczyć na transport dzieci. 

- Radna Mieczysława Sikora w sprawach: usunięcia siatki ogrodzenia przy 



budynku dawnej szkoły w Kłodzie; budowy drogi Glinik w Kłodzie. 

-  Radny Wiesław Skład – w sprawie  złego stanu drogi  w kierunku cegielni w 

Rytwianach. 

- Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski – w sprawie złego stanu drogi w 

Rytwianach (ulica Kolejowa). 

- Radny Artur Dzieciuch – w sprawie uzupełnienia ubytków w drodze (ulica 

Boczna) w Strzegomku. 

- Radna Irena Pogorzelska zapytała jak przebiega realizacja remontów dróg 

określonych w  protokole  Komisji Rozwoju Lokalnego. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że  proporcjonalnie do możliwości 

finansowych. 

Przewodniczący rady Gminy Jerzy Gwizdowski zapoznał Radę  z treścią pisma 

Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego DOZ-PRD.6530.588.2017 w 

sprawie przyznania dotacji Kościołowi Rektoralnemu w Rytwianach w kwocie 

220 000 złotych na remont dachu. 

 

Pkt  16 

Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim za udział 

i zamknął obrady XXXVII sesji Rady Gminy Rytwiany. 

 

 

Prot. U. Marczewska                                    Przewodniczący Rady Gminy 

kierownik USC                                                      Jerzy Gwizdowski 


